

Amaran kepada Gereja: Gema Tiatira dalam Perbezaan Doktrin Moden

Pengenalan

Dalam Kitab Wahyu, Yesus berucap kepada tujuh gereja di Asia Kecil, memberikan pujian, teguran, dan seruan untuk bertaubat. Antaranya, mesej kepada gereja di Tiatira (Wahyu 2:18–29) amat sesuai untuk memperkenalkan himpunan percanggahan doktrin antara Mormonisme (termasuk Kitab Mormon) dan Perjanjian Baru. Yesus, menggambarkan Diri-Nya sebagai "Anak Tuhan, yang mempunyai mata seperti nyala api, dan kaki-Nya seperti tembaga yang halus," memuji Tiatira atas perbuatan, kasih, pelayanan, iman, dan kesabaran mereka, dengan menyatakan bahawa "perbuatan terakhir mereka lebih daripada yang pertama." Walau bagaimanapun, Dia menegur mereka dengan tegas kerana membiarkan "wanita Izebel, yang menggelarkan dirinya nabiah, mengajar dan menggoda hamba-hamba-Ku supaya melakukan percabulan dan makan makanan yang dipersembahkan kepada berhala." Nabiah palsu ini membawa orang percaya ke dalam kompromi doktrin dan moral, menggambarkan persamaan dengan bagaimana Mormonisme menerima Joseph Smith sebagai nabi sejati walaupun ajarannya berbeza daripada doktrin Perjanjian Baru.

Yesus memberi amaran tentang penghakiman yang berat terhadapnya dan para pengikutnya melainkan mereka bertaubat, menekankan keperluan untuk "pegang teguh apa yang kamu miliki sehingga Aku datang" dan menjanjikan ganjaran kepada mereka yang menang, termasuk kuasa atas bangsa-bangsa dan bintang fajar. Sama seperti Tiatira dipanggil untuk menolak pengaruh nubuat palsu yang merosakkan kebenaran teras, dokumen ini mengkaji percanggahan yang timbul daripada menerima wahyu dan nabi tambahan di luar kecukupan Perjanjian Baru, mendesak pertimbangan terhadap godaan sedemikian selaras dengan desakan Yesus: "Barangsiapa bertelinga, hendaklah ia mendengar apa yang dikatakan Roh kepada jemaat-jemaat."

Perspektif Mormon terkenal dengan keseimbangannya, sering menganggapnya sebagai pemulihan kebenaran yang hilang, tetapi fokusnya menonjolkan perbezaan langsung. Dakwaan arkeologi dibincangkan secara ringkas tetapi kurang ditekankan, kerana ia lebih berkaitan dengan pengesahan sejarah daripada percanggahan doktrin PB langsung.

Kontradiksi Tersusun Antara Doktrin Mormonisme/Kitab Mormon dan Doktrin Perjanjian Baru

1. Sifat Tuhan (Monoteisme vs. Pluraliti Tuhan)

Doktrin Perjanjian Baru: Perjanjian Baru mengesahkan monoteisme yang ketat—satu Tuhan yang tunggal. Contohnya, dalam 1 Timotius 2:5 dan Yohanes 1:1, teks Yunani menekankan "satu Tuhan", tanpa membenarkan berbilang tuhan atau kemajuan kepada ketuhanan.

Kontras Doktrin Mormon: Mormonisme mengajarkan pelbagai tuhan, dengan Tuhan Bapa sebagai manusia yang dimuliakan dengan tubuh fizikal, Yesus sebagai anak roh sulung-Nya yang sebenar (bersama semua manusia dan juga Lucifer sebagai adik-beradik roh), dan potensi manusia yang setia untuk menjadi tuhan (peningkatan).

2. Keselamatan (Melalui Rahmat Melalui Iman Sahaja vs. Rahmat Selepas Perbuatan)

Doktrin Perjanjian Baru: Keselamatan dipersembahkan sebagai kurnia rahmat melalui iman, secara eksplisit mengecualikan perbuatan manusia (Efesus 2:8–9, Roma 11:6).

Kontras Doktrin Mormon: Mormonisme mengajarkan keselamatan (kebangkitan umum adalah universal, tetapi permuliaan ke kerajaan yang lebih tinggi memerlukan iman ditambah perbuatan seperti pembaptisan, tatacara bait suci, persepuluhan, dan kepatuhan kepada hukum). Kitab Mormon menyatakan rahmat datang "setelah semua yang dapat kita lakukan" (2 Nefi 25:23).

3. Perkahwinan dan Akhirat (Tiada Perkahwinan dalam Kebangkitan vs. Perkahwinan Abadi)

Doktrin Perjanjian Baru: Perkahwinan adalah duniawi dan tidak berterusan dalam kebangkitan (Matius 22:30).

Kontras Doktrin Mormon: Mormonisme menekankan perkahwinan abadi melalui pemeteraian bait suci, di mana pasangan yang layak kekal berkahwin selama-lamanya.

4. Kewibawaan Keimamatan (Keimamatan Universal Orang Percaya vs. Keimamatan Hierarki Eksklusif)

Doktrin Perjanjian Baru: Semua orang percaya membentuk imam rajani tanpa memerlukan kelas yang ditahbiskan secara berasingan (1 Petrus 2:9).

Kontras Doktrin Mormon: Mormonisme memerlukan keimamatan Harun dan Melkisedek yang eksklusif, yang hanya dipegang oleh lelaki yang layak.

5. Kecukupan Kitab Suci dan Tiada Injil Tambahan (Kitab Suci Melengkapkan Orang Percaya vs. Keperluan untuk Wahyu Tambahan)

Doktrin Perjanjian Baru: Kitab Suci sudah cukup untuk mengajar dan memperlengkapi orang percaya (2 Timotius 3:16–17, Galatia 1:8).

Kontras Doktrin Mormon: Mormonisme memegang kanon terbuka, dengan Kitab Mormon sebagai "satu lagi kesaksian tentang Yesus Kristus" dan wahyu yang berterusan.

6. Perbezaan Kaum atau Etnik dalam Kristus (Kesaksamaan vs. Kutukan atau Sekatan)

Doktrin Perjanjian Baru: Dalam Kristus, perbezaan etnik dihapuskan (Galatia 3:28).

Kontras Doktrin Mormon: Kitab Mormon mengaitkan kulit gelap dengan kutukan ilahi, dan Gereja LDS mengehadkan keimamatan daripada mereka yang berketurunan Afrika sehingga tahun 1978.

7. Tempat Kelahiran Yesus (Yerusalem vs. Betlehem)

Doktrin Perjanjian Baru: Yesus dilahirkan secara khusus di Betlehem (Matius 2:1).

Kontras Kitab Mormon: Alma 7:10 bernubuat bahawa Yesus "akan dilahirkan oleh Maria, di Yerusalem yang merupakan tanah nenek moyang kita."

8. Tempoh Kegelapan di Penyaliban (Tiga Hari vs. Tiga Jam)

Doktrin Perjanjian Baru: Kegelapan menutupi tanah selama tiga jam semasa penyaliban (Matius 27:45).

Kontras Kitab Mormon: Helaman 14:20,27 dan 3 Nefi 8:3,23 menggambarkan tiga hari kegelapan.

9. Struktur Keimamatan Tinggi (Bertilang Imam Besar Secara Serentak vs. Seorang Imam Besar pada Satu Masa)

Doktrin Perjanjian Baru: Hanya seorang imam besar yang berkhidmat pada satu masa, dengan Yesus sebagai imam besar tunggal yang muktamad (Ibrani 8:6–7, Matius 26:3).

Kontras Kitab Mormon: Mosia 11:11, Alma 13:9–10, dan Helaman 3:25 menggambarkan pelbagai imam tinggi yang berkhidmat secara serentak.

10. Memetik Petikan Perjanjian Baru Sebelum Ditulis (Petikan Anakronistik vs. Urutan Sejarah)

Doktrin Perjanjian Baru: Teks-teks PB dikarang selepas kebangkitan (contohnya, 1 Korintus 12:4–11).

Kontras Kitab Mormon: Moroni 10:8–17 dan Moroni 7:48 menghasilkan semula petikan-petikan Perjanjian Baru secara anakronistik.

11. Doksologi Doa Bapa Kami (Penyertaan Tambahan Kemudian vs. Ketiadaan dalam Manuskrip Asal)

Doktrin Perjanjian Baru: Doa Bapa Kami berakhir tanpa doksologi dalam manuskrip terawal (Matius 6:13).

Kontras Kitab Mormon: 3 Nefi 13:13 merangkumi doksologi KJV yang lengkap.

12. Penyalahgunaan Ulasan Perjanjian Baru kepada Nubuat Perjanjian Lama (Petikan Campuran vs. Sumber Berbeza)

Doktrin Perjanjian Baru: Kisah Para Rasul 3:22–26 memparafrasakan Kitab Ulangan tetapi menambah unsur-unsur unik.

Kontras Kitab Mormon: 3 Nefi 20:23–26 mengemukakan tambahan Petrus dalam Perjanjian Baru sebagai nubuat asal.

13. Kewujudan Gereja atau Tubuh Kristus (Penubuhan Pra-Kebangkitan vs. Pembentukan Pasca-Kebangkitan)

Doktrin Perjanjian Baru: Gereja sebagai tubuh Kristus terbentuk selepas kebangkitan Yesus (Efesus 1:22–23).

Kontras Kitab Mormon: Mosia 18:17 dan Mosia 15:5 merujuk kepada "gereja Tuhan" dan "tubuh Kristus" sebelum kelahiran Yesus.

14. Kewujudan Jiwa Pra-Fana (Tiada Pra-Kewujudan vs. Anak-anak Roh di Surga)

Doktrin Perjanjian Baru: Perjanjian Baru tidak mengajarkan kewujudan pra-fana (1 Korintus 15:46, Yohanes 1:3).

Kontras Kitab Mormon: Alma 13:3–5 dan teologi LDS mengajarkan kewujudan roh pra-fana.

15. Kemajuan dan Pengagungan Abadi (Tuhan yang Tidak Berubah vs. Manusia Menjadi Tuhan)

Doktrin Perjanjian Baru: Tuhan dan Kristus tidak berubah (Ibrani 13:8; Roma 8:17 merujuk kepada pewarisan, bukan pendewaan).

Kontras Kitab Mormon: 3 Nefi 28:10, A&P 132:19–20 mengajarkan perkembangan kepada status seperti Tuhan.

16. Pembaptisan untuk Orang Mati (Ordinan Pembaptisan Peribadi vs. Ordinan Proksi)

Doktrin Perjanjian Baru: Pembaptisan adalah untuk mereka yang hidup; penghakiman selepas kematian berlaku (Ibrani 9:27).

Kontras Kitab Mormon: Ajaran dan Perjanjian 128 membenarkan pembaptisan proksi bagi orang mati.

17. Gabungan Rahsia dan Sumpah (Dilarang Bersumpah vs. Perjanjian Suci)

Doktrin Perjanjian Baru: Sumpah dilarang (Matius 5:34–37).

Kontras Kitab Mormon: Eter 8:14–19, Helaman 6:22–26, dan upacara bait suci LDS melibatkan perjanjian suci.

18. Pelbagai Syurga atau Darjah Kemuliaan (Kehidupan Akhirat Binari vs. Tiga Kerajaan)

Doktrin Perjanjian Baru: Akhirat adalah binari—kehidupan kekal atau hukuman (Matius 25:46).

Kontras Kitab Mormon: Ajaran dan Perjanjian 76 memperkenalkan tiga darjah kemuliaan.

19. Lokasi Kementerian Pasca Kebangkitan Kristus (Terhad kepada Lawatan Yudea vs. Amerika)

Doktrin Perjanjian Baru: Penampakan Yesus selepas kebangkitan adalah terhad (Kisah Para Rasul 1:3).

Kontras Kitab Mormon: 3 Nefi 11–26 menggambarkan Yesus melawat Benua Amerika.

20. Poligami (Standard Monogami vs. Elaun Bersyarat)

Doktrin Perjanjian Baru: Pemimpin haruslah monogami (1 Timotius 3:2).

Kontras Kitab Mormon: Yakub 2:24–27 mengutuk poligami, tetapi membenarkannya jika Tuhan memerintahkannya.

21. Dakwaan Arkeologi dan Sejarah (Tetapan yang Disokong vs. Tamadun yang Tidak Berasaskan)

Doktrin Perjanjian Baru: Latar belakang PB sejajar dengan bukti sejarah.

Kontras Kitab Mormon: Menggambarkan tamadun Amerika pra-Columbus yang kekurangan sokongan arkeologi.

Ringkasan Percanggahan Mormon

Tidak.	Topik	Doktrin Perjanjian Baru	Doktrin Mormon/Kitab Mormon	Percanggahan Utama
1	Sifat Tuhan	Monoteisme yang ketat; Tuhan yang esa	Pluralitas tuhan-tuhan, Tuhan sebagai manusia yang mulia	Monoteisme vs. politeisme
2	Keselamatan	Dengan rahmat melalui iman sahaja	Rahmat selepas perbuatan, kemuliaan melalui usaha	Keselamatan melalui iman vs. keselamatan berdasarkan perbuatan
3	Perkahwinan dan Akhirat	Tiada perkahwinan dalam kebangkitan semula	Perkahwinan dan pembiakan abadi	Perkahwinan sementara vs. perkahwinan abadi

Tidak.	Topik	Doktrin Perjanjian Baru	Doktrin Mormon/Kitab Mormon	Percanggahan Utama
4	Pihak Berkuasa Keimamatan	Keimamatan universal orang percaya	Keimamatan Harun & Melkisedek eksklusif	Keimamatan universal vs. hierarki
5	Kecukupan Kitab Suci	Kitab suci melengkapkan orang yang beriman	Keperluan untuk pendedahan tambahan	Kanun tertutup vs. kanun terbuka
6	Perbezaan Kaum/Etnik	Semua sama dalam Kristus	Kutukan/sekatan berdasarkan bangsa	Kesaksamaan vs. perbezaan
7	Tempat Kelahiran Yesus	Betlehem	Yerusalem (tanah nenek moyang)	Lokasi khusus vs. umum
8	Kegelapan di Penyaliban	Tiga jam	Tiga hari	Perbezaan tempoh
9	Struktur Keimamatan Tinggi	Seorang imam besar pada satu masa	Beberapa imam besar secara serentak	Keimamatan tunggal vs. jamak
10	Petikan PB Anakronistik	Perjanjian Baru yang ditulis selepas kebangkitan	Teks Pra-PB yang memetik petikan-petikan PB	Urutan sejarah vs. anakronisme
11	Doksologi Doa Bapa Kami	Tiada dalam dokumen asal	Termasuk dalam BOM	Kemasukan varian tekstual
12	Komentar PB sebagai Nubuat PL	Sumber sejarah yang berbeza	Petikan campuran dalam BOM	Salah Atribusi
13	Kewujudan Gereja	Pembentukan selepas kebangkitan	Penubuhan pra-kebangkitan	Konflik kronologi
14	Kewujudan Pra-fana	Tiada pra-kewujudan jiwa	Anak-anak roh di syurga	Susunan semula jadi vs. rohani
15	Kemajuan/Peningkatan Abadi	Tuhan yang tidak berubah	Manusia menjadi tuhan	Sifat ilahi vs. perkembangan manusia
16	Pembaptisan untuk Orang Mati	Pembaptisan peribadi	Ordinan proksi untuk si mati	Upacara akhir vs. upacara selepas kematian
17	Gabungan/Sumpah Rahsia	Tidak boleh bersumpah	Perjanjian suci dengan kerahsiaan	Keterbukaan vs. kerahsiaan
18 tahun	Struktur Akhirat	Akhirat binari	Tiga darjah kemuliaan	Binari vs. akhirat berperingkat
19	Lokasi Pelayanan Kristus	Terhad kepada Judea	Lawatan ke Amerika	Penampilan serantau vs. global
20	Poligami	Piawaian monogami	Elaun bersyarat	Monogami vs. poligami
21	Tuntutan Arkeologi	Tetapan yang disahkan	Tamadun BOM yang tidak berasas	Sejarah yang disokong vs. tidak disokong

Dari perspektif Mormon, doktrin mereka sejajar dengan Perjanjian Baru dengan memulihkan kebenaran "jelas dan berharga" yang hilang dari teks asal akibat kesalahan transmisi, kerana mereka percaya bahawa Bible hanya boleh dipercayai sejauh diterjemahkan dengan betul. Walau bagaimanapun, bahasa Yunani Perjanjian Baru tidak menunjukkan ketidaklengkapan atau keperluan untuk penambahan sedemikian. Kontras ini menonjolkan perbezaan asas

berdasarkan semata-mata pada bahasa Perjanjian Baru asal. Untuk pandangan yang komprehensif, merujuk teks penuh adalah disyorkan, kerana Mormon berpendapat bahawa Perjanjian Baru melengkap Perjanjian Baru meskipun terdapat konflik yang jelas ini.